

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့
သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ကန့်သတ်- ၂၀၁၉ အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်နေ့စစ်တော်ချိန် ၀၀:၀၁၊ ဗြိတိသျှ
နေ့ရာသီစစ်တော်ချိန် ၀၀:၀၁ အထိ မထုတ်ပြန်ရန်

မြန်မာ - ပြင်းထန်ကြမ်းတမ်းပြီး အဆက်မပြတ်ဖြစ်ပွားနေသော ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်းမှ စစ်တပ်၏ ရက်စက်မှုများ

မြန်မာစစ်တပ်သည် နိုင်ငံမြောက်ပိုင်းတွင် တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများအပေါ် ရက်စက်
မှုများဆက်လက်ကျူးလွန်လျက်ရှိပြီး လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့မျိုးစုံအပေါ်
ဆင်နွှဲနေသောထိုးစစ်များအတွင်း အဓိက ခံစားနေရသူများမှာ အရပ်သားပြည်သူများ
ဖြစ်ကြောင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့က နောက်ထပ်
အထောက်အထားအသစ်များ ရရှိထားပါသည်။ ပဋိပက္ခများ လျော့ပါးသွားမည့် အလားအလာ
မတွေ့ရသည့်အတွက် နောက်ထပ် ချိုးဖောက်မှုများ ပိုပြီး ဖြစ်ပွားနိုင်မည့် အခြေအနေတွင်
ရှိနေပါသည်။

“ကြားညပ်ခံနေရခြင်း” မြန်မာနိုင်ငံရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်းမှ ပဋိပက္ခအတွင်းအရပ်သားများ
ဖိနှိပ်ရက်စက်ခံနေရမှုများ- အမည်ဖြင့်ထုတ်ပြန်လိုက်သော အစီရင်ခံစာအသစ်တွင် စစ်တပ်က
စိတ်ထင်သလိုဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းနှိပ်စက်ခံရသော အရပ်သားများ၏ စိုးရိမ်ကြောက်လန့်စရာ
အခြေအနေများကို အသေးစိတ်ဖော်ပြထားပါသည်။ ထို့အပြင် စစ်တပ်အပေါ် ဖြစ်စေ၊
လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အချင်းချင်းအပေါ်ဖြစ်စေ နယ်မြေစိုးမိုးရေးအတွက် တိုက်ခိုက်နေကြသော
တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ အသုံးပြုကြသည့် လူထုအပေါ် ဖိနှိပ်ရက်စက်သော
လုပ်နည်းလုပ်ဟန်များကိုလည်း မီးမောင်းထိုးဖော်ပြထားပါသည်။

“မြန်မာစစ်တပ်ဟာ အရင်အတိုင်းပဲ ရက်စက်မှုတွေကို အဆက်မပြတ်လုပ်နေတုန်းပါပဲ။
ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်းမှာ အရပ်သားတွေအပေါ် စစ်ရာဇဝတ်မှုတွေကို ကျူးလွန်ရာမှာ အရေးယူ
အပြစ်ပေးခံရတာမျိုး လုံးဝမရှိပဲ ကျူးလွန်နေပါတယ်”
ဟုအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့၏ အရှေ့နှင့်အရှေ့တောင်အာရှရေးရာ
ညွှန်ကြားရေးမှူး နီကိုလပ်စ် ဘက်ကယ်လင်က ပြောပါသည်။ “စစ်သားတွေ၊ အထူးသဖြင့်

တပ်မှူးတွေက အရပ်သားတွေကို စစ်တပ်ရဲ့ လုပ်နေကျ ရက်စက်မှုတွေကျူးလွန်နေတာကို ဘယ်လို တာဝန်ခံအရေးယူမှုမှ မရှိပါဘူး။”

ကချင်၊ လီဆူး၊ ရှမ်းနှင့် တအာင်း အရပ်သားများအပေါ် စစ်တပ်က စစ်ရာဇဝတ်မှုနှင့် အခြားချိုးဖောက်မှုများ ကျူးလွန်ခဲ့သော အထောက်အထားများကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့က ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လနှင့် ဩဂုတ်လများက ကွင်းဆင်းလေ့လာမှု နှစ်ကြိမ်အတွင်း စုဆောင်းရရှိခဲ့သည်။

ယင်းချိုးဖောက်မှု အများအပြားကို တပ်မ ၉၉ က ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့က စကားပြောခွင့်ရခဲ့သော အရပ်သားများက အကြိမ်ကြိမ်ပြောပြခဲ့ကြသည်။ တပ်မ ၉၉ လက်အောက်ခံ တပ်များသည် ၂၀၁၇ ဩဂုတ်လက ရခိုင်မြောက်ပိုင်းတွင် ရိုဟင်ဂျာများအပေါ် ကျူးလွန်ခဲ့သော အဆိုးဆုံးရက်စက်မှုများမှ အချို့ကို ကျူးလွန်ခဲ့သူများဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်အစောပိုင်းက မြန်မာနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းတွင် ကျူးလွန်ခဲ့သော စစ်ရာဇဝတ်မှုများနှင့် အခြားသော ဆိုးဆိုးဝါးဝါးချိုးဖောက်မှုများကို ကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများအဖြစ် စွပ်စွဲခံထားရပါသည်။

“တပ်မ ၉၉ တပ်စွဲတဲ့နေရာတိုင်းမှာ ဒီလို ဖိနှိပ်ရက်စက်မှုမျိုး၊ ဆိုးဝါးတဲ့ ရာဇဝတ်မှုမျိုးတွေ ဆက်တိုက်ကျူးလွန်တဲ့ ပုံစံမျိုးတွေကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာစစ်တပ်နဲ့ စစ်ခေါင်းဆောင်တွေကို သူတို့ ကျူးလွန်မှုတွေအတွက် တာဝန်ခံခိုင်းဖို့ နိုင်ငံတကာက အရေးယူဆောင်ရွက်မှုတွေ အမြန်ဆုံးလုပ်ဆောင်ဖို့ လိုနေပြီဆိုတာ ပြနေပါတယ်။”

ယင်းကဲ့သို့ ချိုးဖောက်ကျူးလွန်မှုများမှာ စစ်တပ်က ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် တစ်ဘက်သတ် အပစ်ရပ်ကြောင်း ကြေညာပြီးနောက်တွင်လည်း ဆက်ဖြစ်နေခဲ့သည်။ ယင်းအပစ်ရပ်ကြေညာမှု ယခုရပ်ထားလိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။ ဒေသတွင်း တရားမဝင်မှုယစ်ဆေးရေးဝယ်မှုကို နှိမ်နင်းခြင်းဟု စစ်တပ်ကအမည်တပ်ထားပြီး တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များက စစ်တပ်၏ ထိုးစစ်ဆင်ခြင်းများကြောင့်ဟု ဆိုသော မကြာခင်က တိုးမြှင့်ဖြစ်ပွားလာသည့် တိုက်ပွဲများကြောင့်လည်း ဖိနှိပ်ချိုးဖောက်မှုများ ထပ်မံဖြစ်ပွားလာကြောင်း သိရသည်။ တစ်ဘက်တွင်လည်း ၂၀၂၀ ခုနှစ်ရွေးကောက်ပွဲအတွက် အဖွဲ့အသီးသီးက ပြင်ဆင်လာနေချိန်တွင် နိုင်ငံအတွင်း ရပ်ဆိုင်းနေသော ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကလည်း တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်မည့် အလားအလာမျိုး မမြင်ရပါ။

တွေ့မြင်နေကျ ဖြစ်လာသော စစ်တပ်၏ ချိုးဖောက်မှုများ

မြန်မာစစ်သားများသည် နိုင်ငံတကာ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာကူညီမှုဆိုင်ရာဥပဒေကို ဆိုးဆိုးဝါးဝါးချိုးဖောက်မှုများ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ကျူးလွန်ခဲ့ကြသည်။ အထူးသဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းအစွန်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ဖြစ်သည်။ ယင်းကျူးလွန်မှုများသည် စစ်တပ်က ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့က တစ်ဘက်သတ် အပစ်ရပ် ကြေညာခဲ့ပြီးသည့်နောက်တွင်လည်း ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေခဲ့သည်။

စစ်သားများက အရပ်သားများ အထူးသဖြင့် အမျိုးသားများနှင့် ယောက်ျားလေးများကို ဖမ်းဆီးပြီး နှိပ်စက်ခြင်း အခြားနည်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ညှဉ်းပန်းခြင်းများ ပြုလုပ်တတ်သည်။ အများစုမှာ ၎င်းတို့၏ လူမျိုးစုအပေါ်မူတည်၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့တစ်ခုခုနှင့် ဆက်သွယ်မှုရှိကြောင်းစွပ်စွဲခံရသည်။ ယင်းဖြစ်ရပ်မှာ သံသယနှင့်ဆက်ဆံခံရမှု၊ ခွဲခြားဆက်ဆံခံရမှုနှင့် ထင်သလို အပြစ်ပေးခံရမှု စသဖြင့် ကချင်၊ ရှမ်း၊ တအာင်းနှင့် အခြားတိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများ မြန်မာစစ်တပ်လက်ထဲတွင် တွေ့ကြုံခံစားနေရသည့် အနေအထားကို ပြနေသည်။ စစ်တပ်သည် အရပ်သားများနေထိုင်သော ဒေသများတွင်လည်း ခွဲခြားမှု မရှိပဲ ပစ်ခတ်သဖြင့် အရပ်သားများ အသက်သေဆုံး ဒဏ်ရာရခြင်း၊ အိုးအိမ်နှင့် အခြားပိုင်ဆိုင်မှုများ ပျက်စီး ဆုံးရှုံးခြင်းများ ဖြစ်ရသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လ ၁၁ ရက်နေ့က တပ်မ ၉၉ မှ စစ်သားများသည် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်းမှ ကချင်ရွာသား နှစ်ယောက်အား ဖမ်းဆီးပြီး ညှဉ်းပန်းခဲ့သည်။ ယင်းရွာသားများ ငါးရှာထွက်နေစဉ်တွင် စစ်တပ်နှင့် ကချင်လွတ်လပ်ရေးတပ် (KIA) တို့တိုက်ပွဲ ဖြစ်ခဲ့သည်။ ယင်းတို့ထဲမှ အသက် ၃၅ နှစ်အရွယ်အမျိုးသားက သူတို့ စစ်သားတစ်စုနှင့် ရင်ဆိုင်တိုးမိစဉ် ကြုံတွေ့ရသည်များကို ယခုလို ပြန်ပြောပြခဲ့သည်။

“(စစ်သားတစ်ယောက်ကမေးတယ်) ‘မင်းက KIA လား’တဲ့။ ကျွန်တော်က ‘မဟုတ်ဘူး’ဆိုတော့ ကျွန်တော့ကို စထိုးကြကြိတ်ကြ၊ ကန်ကြတော့တာပဲ။ အဲ့ဒီမှာ စစ်သားတွေအများကြီး။ ကျွန်တော့ အဝတ်တွေ အတင်းချွတ်ခိုင်း၊ လည်းပင်းကိုဓားနဲ့ ထောက်ထားတယ်။ နောက်ပြီး လက်ပစ်ဗုံးကို ပါးစပ်ထဲထည့်ထားတယ်။ လှုပ်လိုက်တာနဲ့ ပေါက်မှာစိုးလို့ ကျွန်တော့မှာ ကြောက်လိုက်တာ။” လို့ပြန်ပြောပြပါတယ်။

အချို့ဖြစ်ရပ်များတွင် ဖမ်းဆီးခံရသူများကို စစ်တပ်စခန်းများသို့ ခေါ်ဆောင်သွားပြီး မိသားစုများ၊ ရှေ့နေများနှင့် တွေ့ဆုံမရ ပြင်ပနှင့် အဆက်အသွယ်မရပဲ သုံးလခန့်အထိ ထိန်းသိမ်းခံရတတ်သည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့က မှတ်တမ်းတင်နိုင်ခဲ့သော ဖြစ်ရပ်တစ်ခုတွင် အသက် ၁၈ နှစ်နှင့် ၁၄ နှစ်အရွယ်လူငယ်နှစ်ဦးတို့ကို ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ တပ်စခန်းတစ်ခုတွင် ထိန်းသိမ်းထားစဉ် ကတုတ်ကျင်းများတူးပေးခြင်း စသည့် အဓမ္မလုပ်အားပေးခြင်းစေမှုများ ခံခဲ့ရသည်။

တပ်စခန်းသို့ ခေါ်မသွားမီ အသက် ၁၈ နှစ်အရွယ်လူငယ်မှာ ရိုက်နှက်ခံရပြီး နောက်ထပ်လည်း နှိပ်စက်ခံခဲ့ရသည်။ “သူတို့က ကျွန်တော် KIA စစ်သားလားလို့ မေးတယ်။ ကျွန်တော်က မဟုတ်ဘူးလို့ပဲ ထပ်ထပ်ပြောတော့ ကျွန်တော့ခေါင်းပေါ်ကို ပလပ်စတစ်အိတ်စွပ်ပြီး ကျပ်သွားအောင် အနောက်ဘက်က စုချည်ထားလိုက်တယ်။ ပြီးတော့ ရွာထဲမှာ KIA စစ်သားရှိတာ သိလားလို့ ကျွန်တော့ကို မေးတယ်။ အဲဒီလိုမျိုး ခြောက်ကြိမ်၊ ခုနှစ်ကြိမ်လောက်လုပ်တယ်။ တစ်ကြိမ်ကို နှစ်မိနစ် သုံးမိနစ်လောက်ကြာတယ်။ ကျွန်တော် အသက်မရှူနိုင်တော့ဘူး” ဟု ၎င်းက ပြန်ပြောပြသည်။

တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များကလည်း ဖိနှိပ်ရက်စက်မှုများကျူးလွန်နေကြသည်

အရပ်သားများသည် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ အချင်းချင်းအကြား တိုက်ပွဲများတွင်လည်း ကြားညပ်နေကြရသည်။ ပြိုင်ဘက်အဖွဲ့ကို ထောက်ခံအားပေးသည်ဆိုကာ အမျိုးသားများနှင့် ယောက်ျားလေးများအား ပြန်ပေးဆွဲဖမ်းဆီးပြီး တခါတရံနှိပ်စက်ခြင်းများကိုလည်း လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များက ပြုလုပ်တတ်သည်။ ယင်းကဲ့သို့ နှိပ်စက်မှုများကို ကချင်လွတ်လပ်ရေးတပ်ဖွဲ့ (KIA)၊ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် မြောက်ပိုင်း (SSA- မြောက်ပိုင်း) ၊ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် တောင်ပိုင်း (SSA-တောင်ပိုင်း) နှင့် တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဖွဲ့ (TNLA) တို့က ကျူးလွန်ခဲ့ကြကြောင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့က အထောက်အထားများ ရရှိခဲ့သည်။

လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များသည် အရပ်သားများကို အဓမ္မလုပ်အားပေးခြင်းစေခြင်းများလည်း ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေစဉ်အတွင်း အရပ်သားများကို အထမ်းသမားများအဖြစ် အသုံးပြုခြင်း၊ တပ်သားများ၏ ပစ္စည်းများကို ထမ်းပိုးခြင်းခြင်း၊ အခြားရွာများသို့ လမ်းပြအဖြစ် လိုက်ပို့ခြင်းများ ပြုလုပ်တတ်သည့်အတွက် အရပ်သားများ၏ အသက်အန္တရာယ်ကို

ထိခိုက်စေနိုင်ပါသည်။ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များသည် ရွာသားများထံမှ အစားအသောက်နှင့် ငွေကြေးများကို တောင်းခံတတ်ပြီး ပေးရန်ငြင်းဆန်သူများကို အန္တရာယ်ပြုမည်ဟု ခြိမ်းခြောက်တတ်သည့်အကြောင်း ရွာသားများက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ကို ပြောပြသည်။

“လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေကလည်း ပြန်ပေးဆွဲတာ၊ အဓမ္မလုပ်အားပေးခိုင်းတာနဲ့ ရိုက်နှက်တာမျိုးတွေ လုပ်ပြီး အရပ်သားတွေအပေါ် ဆိုးဝါးလှတဲ့ ကျူးလွန်မှုတွေ အတွက် တာဝန်ရှိပါတယ်။ အရပ်သားတွေကို ပစ်မှတ်ထားတာတွေ ရပ်ဖို့၊ တိုက်ပွဲတွေကို အရပ်သားတွေနေတဲ့ နေရာ အနားတိုက်တွေမှာ မဖြစ်အောင် တတ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းတွေ သုံးပြီး ရှောင်ရှားကြဖို့ ဘက်ပေါင်းစုံက အဖွဲ့အားလုံးကို ကျွန်တော်တို့ တောင်းဆိုပါတယ်” ဟု နီကိုလပ်စ် ဘက်ကယ်လင်က ပြောပါသည်။

ကြားညပ်ထိခိုက်ခံစားနေရသော အရပ်သားများ

ယမန်နှစ်က တိုက်ပွဲများ ရွာများအနီးသို့ ရောက်လာချိန်မှ စပြီး အရပ်သားထောင်နှင့်ချီ၍ နေအိမ်များကို စွန့်ခွာထွက်ပြေးခဲ့ကြရသည်။ လူအများအပြားမှာ နေရပ်မှ အကြိမ်ကြိမ်ထွက်ပြေးခဲ့ကြရသည်။ အမျိုးသမီးတစ်ဦးက၂၀၁၉ မတ်လ တစ်လထဲတွင် သူ နေအိမ်မှ လေးကြိမ်ထွက်ပြေးခဲ့ရသည်ဟု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ကို ပြောပြသည်။

ရွာသားများသည် တခါတရံ ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်းများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော ယာယီခိုလှုံရေးစခန်းများသို့ သွားရောက်ရှောင်တိမ်းနေကြရပြီး တိုက်ပွဲများ အခြားတစ်နေရာသို့ ရွှေ့သွားမှ နေအိမ်သို့ ပြန်ကြရသည်။ ယင်းသို့ ယာယီအချိန်တို တိမ်းရှောင်ရမှုမျိုးသည် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများအား အကူအညီလိုအပ်နေသူများထံသို့ ရောက်ရှိ ကူညီနိုင်ရန် ခက်ခဲမှုကိုဖြစ်စေပြီး အစိုးရနှင့် စစ်တပ်က လူမှုကူညီမှုသွားရောက်ပေးပို့လိုသူများကို ကန့်သတ်မှုများရှိနေခြင်းကလည်း အခြေအနေကို ပိုဆိုးစေပါသည်။

စစ်ပွဲမှ တိမ်းရှောင်ထွက်ပြေးသွားသူများအတွက်လည်း အန္တရာယ်ကမကင်းပါ။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစ၍ မြေမြုပ်မိုင်းနှင့် လက်လုပ်ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများ ထိမှန်၍ ဒဏ်ရာရသူ၊ သေကြေသူအရေအတွက်ကလည်း ထိတ်လန့်စရာပင် တိုးပွားလာခဲ့ပါသည်။

စစ်ပွဲတွင် ပါဝင်ပတ်သက်နေသူအားလုံး နိုင်ငံတကာလူသားချင်းစာနာမှုနှင့်
လူ့အခွင့်အရေးဥပဒေများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အရပ်သားများကို အကာအကွယ်ပေးရန်၊
လူသားချင်းစာနာမှုကို ကန့်သတ်ပိတ်ပင်ခြင်း မပြုရန်
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့က တိုက်တွန်းလျက်ရှိပါသည်။
လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များသည် အရပ်သားများအား အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို
ချက်ခြင်းရပ်ဆိုင်းရမည်ဖြစ်ပြီး အရပ်သားများနေထိုင်သောနေရာများကို ရှောင်ရှားရန်
တတ်စွမ်းနိုင်သမျှပြုလုပ်ရမည် ဖြစ်သည်။

“စစ်ရာဇဝတ်မှုတွေအတွက် တာဝန်ရှိသူ အားလုံး၊ ဟိုးထိပ်ဆုံးက မြန်မာ့တပ်မတော်ဦးစီးချုပ်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အထိ တရားဥပဒေနဲ့ ရင်ဆိုင်ရသင့်ပါတယ်” ဟု
နီကိုလပ်စ်ဘက်ကယ်လင်က ဆိုသည်။ “တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့တွေက
စစ်သားတွေနဲ့ တပ်မှူးတွေကိုလည်း စုံစမ်းစစ်ဆေးပြီး စစ်ရာဇဝတ်မှုတွေအတွက်
တာဝန်ခံခိုင်းသင့်ပါတယ်။”

“မဆုံးနိုင်အောင်လည်ပတ်နေတဲ့ အကြမ်းဖက်မှု သံသရာထဲ အရပ်သားတွေကို စွန့်ပစ်ထားပြီး
ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီက ဘေးကထိုင်ကြည့်နေတယ်။ လုံခြုံရေးကောင်စီအနေနဲ့
အချိန်ဆွဲဖင့်နဲ့နေတာကို ရပ်ပြီး မြန်မာ့အရေးကို နိုင်ငံတကာရာဇဝတ်ခုံရုံးကို တင်ပြဖို့
အချိန်တန်ပါပြီ။”

အများပြည်သူသို့ထုတ်ပြန်ချက်